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Op 16 januari 2024 heeft u schriftelijke vragen gesteld over het onderwerp: Onvoldoende 
studieplekken in de stad. Onderstaand de beantwoording van uw vragen. 
 
 
1. Is het college op de hoogte van het tekort aan openbare studie- en werkplekken voor leerlingen 

in Gouda, vooral tijdens drukke perioden zoals toetsweken en de examenperiode? 
Zoals aangegeven in de technische vragen inzake openbare studieplekken op 20 mei 2023 zijn bij ons 
geen signalen bekend dat de capaciteit onvoldoende zou zijn. Het college is dus niet op de hoogte van 
het tekort aan openbare studie- en werkplekken voor leerlingen in Gouda. Naar aanleiding van deze 
schriftelijke vragen is er navraag gedaan bij partners in de stad rondom de scholieren (jongerennetwerk 
Samen voor Goud, jongerenwerk gro-up en het Centrum Jeugd en Gezin). Ook zij geven aan hier geen 
signalen over te hebben ontvangen.  
 
Wat we wel zien is dat in het bijzonder de Chocoladefabriek erg populair is onder jongeren als 
studieplek. Zeker in drukke weken is het daar ook erg druk. 
 

2. Hoe beoordeelt het college de huidige situatie omtrent het aantal beschikbare openbare studie- 
en werkplekken in relatie tot de hoeveelheid leerlingen en de drukke toetsperioden in Gouda? 
Bij de eerder gestelde technische vragen op 20 mei 2023 inzake openbare studieplekken is 
aangegeven het niet precies bekend is wat de totale capaciteit op dit moment is, Ook kennen we alleen 
de plekken waar we een subsidierelatie mee hebben, zoals de buurtservicecentra, de andere 
buurthuizen en de bibliotheek (waaronder de stadsvestiging in De Chocoladefabriek). Daarnaast is het 
voor leerlingen altijd mogelijk om in hun eigen school te studeren. Hoeveel andere ruimtes er precies 
zijn in het private domein wordt niet bijgehouden. Dit maakt het onmogelijk om een volledig oordeel te 
geven over huidige situatie ten aanzien van het aantal beschikbare openbare studie- en werkplekken in 
relatie tot de hoeveelheid leerlingen in Gouda. 
 

3. Welke lange termijn visie heeft het college met betrekking tot openbare werk -en studieplekken 
in de stad?  
De drukte lijkt zich nu eerder te concentreren bij De Chocoladefabriek, terwijl er diverse openbare 
ruimtes zijn verspreid over de stad, waar het niet vol zit. In de meeste buurthuizen zijn studenten tijdens 
openingstijden welkom om te studeren. In Van Noord is een aantal werkplekken beschikbaar waar 
geconcentreerd gewerkt kan worden. In de andere buurtservicecentra en bijvoorbeeld ook in ’t Govertje 
en de Speelwinkel is ruimte voor het maken van huiswerk.  
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Gezien het grote aanbod aan potentiële plekken verspreid in de stad, ziet het college niet direct 
meerwaarde van het ontwikkelen van een visie terzake de studieplekken in de stad. 
 

4. Is het college bereid om met de Chocoladefabriek in gesprek te gaan om de onbenutte ruimte, 
ontstaan door het wegvallen van Libertum, tijdelijk te gebruiken als openbare werk- en 
studieplekken om de piekbelasting tijdens toetsperioden in 2024 op te vangen? 
 
De komende periode voert de gemeente  gesprekken met verschillende partijen over de invulling van de 
tweede verdieping. Dit is ook verwoord in een eerdere raadsmemo. In beginsel is de ambitie om de 
tweede verdieping een ‘rijkere’ invulling te geven dan alleen studieplekken. Hierbij wordt meegewogen 
dat de impact in verhouding staat tot de kosten. Daarnaast moet in kaart gebracht worden wat het 
realiseren van (flexibele) studieplekken, naast de locatie, vraagt. Indien er meer studieplekken komen 
moet er bijvoorbeeld voldoende beheer en toezicht mogelijk zijn. Aangezien daaraan op dit moment 
geen invulling kan worden gegeven binnen de Chocoladefabriek, is het niet mogelijk extra 
studieplekken op de 2e te realiseren.  
 
Het college wil met de Chocoladefabriek bezien of er een pilotproject kan worden ondernomen tijdens 
de aankomende  examenperiode. In verband met de eerder genoemde kanttekeningen is het daarbij 
noodzaak om met elkaar deze eventuele pilot goed te monitoren en evalueren. En te bezien welke extra 
kosten hiermee gerelateerd zijn. 
 

5. Welke plannen heeft het college om op de lange termijn te zorgen voor voldoende openbare 
studie- en werkplekken in Gouda, gezien de aanhoudende vraag van leerlingen, vooral tijdens 
drukke perioden zoals examenweken? 
Om de behoefte beter in kaart te brengen zal, naast de verkenning naar een pilotproject in De 
Chocoladefabriek, ook een gesprek gevoerd worden met Kwadraad. Kwadraad is de beheerder van de 
drie buurtservicecentra en geven aan dat niet al hun openbare studieplekken even goed gevonden 
worden door leerlingen. 
 
Met de buurthuizen worden nu geen specifieke afspraken gemaakt voor het bieden van studieplekken 
en ook niet alle ontmoetingscentra worden dus nu volledig benut en gevonden door de leerlingen. In het 
gesprek met Kwadraad zal er gekeken worden naar: 

- Het vergroten van de vindbaarheid van de openbare studieplekken en het optimaal benutten 
van de huidige voorzieningen; 

- De inrichting van de ruimtes om studeren nog aantrekkelijker te maken; 
- Het inzichtelijk krijgen van het aantal studieplekken ten opzichte van het aantal leerlingen  

 
 
Wij vertrouwen erop u met deze antwoorden voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris,  de burgemeester, 

drs. R.C. Bakker mr. drs. P. Verhoeve 
 
Geschatte ambtelijke capaciteit: 6 uur. 
 

 


